
Sabiedrības integrācijas fonda padomes (turpmāk – Padome)  
tiešsaistes sēdes (papildu sēde) 

Protokols Nr. 4.1. 
Rīgā, 2022.gada 21.aprīlī 

 
 
Sēdes sākuma laiks: plkst. 9:00. 
 
 

Sēdi vada: 
Padomes priekšsēdētāja vietnieks, Biedrības "Latvijas 
Samariešu apvienība" direktors 

Andris Bērziņš 
 

Piedalās Padomes locekļi: 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministra pilnvarotā 
persona, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas  
valsts sekretārs 

 
Edvīns Balševics 

Ministru prezidenta pārstāvis, Ministru prezidenta padomnieks 
demogrāfijas jautājumos 

Imants Parādnieks 

Labklājības ministrs (līdz 5.jautājumam) Gatis Eglītis 
Tieslietu ministra pilnvarotā persona, Tieslietu ministrijas 
parlamentārā sekretāre  

Ilona Kronberga 
 

Izglītības un zinātnes ministra pilnvarotā persona, Izglītības un 
zinātnes ministrijas Valsts sekretāra vietniece, Politikas 
iniciatīvu un attīstības departamenta direktore 

 
Ilze Saleniece 

Biedrības “Latvijas Jaunatnes padome” prezidente  Ilze Bergmane 
Citi dalībnieki:  
Sabiedrības integrācijas fonda sekretariāta direktora vietnieks, 
Pilsoniskās sabiedrības atbalsta departamenta direktors 

Reinis Lasmanis 

Sabiedrības integrācijas fonda Projektu konkursu un 
uzraudzības nodaļas vadītāja 

Santa Barone-Upeniece 

Sabiedrības integrācijas fonda Administratīvā un finanšu 
departamenta direktors 

Māris Spilve 

Sabiedrības integrācijas fonda Administratīvā un finanšu 
departamenta direktora vietniece juridiskajos jautājumos 

Sandra Veide 
 

Sabiedrības integrācijas fonda Projektu konkursu un 
uzraudzības nodaļas programmas vadītāja 

Kristīne Ozola 

Kultūras ministrijas Sabiedrības integrācijas departamenta 
direktore 

Jeļena Šaicāne 

Kultūras ministrijas Mediju politikas nodaļas vadītājs Kristers Pļešakovs 
Sabiedrības integrācijas fonda Ģimeņu atbalsta programmu 
nodaļas vadītāja 

Ilze Vārpiņa 

Sabiedrības integrācijas fonda Administratīvā un finanšu 
departamenta  eksperte juridiskā atbalsta un iepirkumu 
jautājumos 

Evita Viļumsone 

Izglītības un zinātnes ministrijas  Politikas iniciatīvu un 
attīstības departamenta vecākā eksperte 

Iveta Grīnberga 

Protokolē: 
Sabiedrības integrācijas fonda Administratīvā un finanšu 
departamenta personāla speciāliste - lietvede 

Anna Kalēja 
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1. Par sēdes darba kārtības apstiprināšanu. 

A.Bērziņš ierosina 4.jautājumā izskatīt Latvijas pilsoniskās alianses 2022.gada 20.aprīļa 
vēstuli “Par 2022.gada 13.aprīļa Ministru kabineta rīkojumu Nr.268 ”Par apropriācijas 
pārdali no budžeta resora ”74. Gadskārtējā valsts budžeta izpildes procesā pārdalāmais 
finansējums” programmas 11.00.00 ”Demogrāfijas pasākumi””. 

Nolēma vienbalsīgi (7 balsis “Par”: A.Bērziņš, I.Parādnieks, E.Balševics, G.Eglītis, 
I.Kronberga, I.Saleniece, I.Bergmane) apstiprināt Sabiedrības integrācijas fonda (turpmāk 
arī – Fonds) Padomes 2022.gada 4.1. papildus sēdes darba kārtību. 
 

2. Par Latvijas valsts budžeta finansētās programmas “Latviešu valodas mācības Ukrainas 
civiliedzīvotājiem” konkursa nolikuma un vērtēšanas komisijas nolikuma apstiprināšanu. 

Ziņo: Reinis Lasmanis 

Diskusija par nepieciešamību ierobežot vienas mācību grupas apjomu, lai apmācība 
notiktu efektīvi un kvalitatīvi, un finansējumu vienai personai. 

R.Lasmanis un J.Šaicāne skaidro, ka pieļaujamas dažādas apmācību metodes, kā arī ir 
izvērtēts vidējais nepieciešamais finansējums pakalpojuma nodrošināšanai, ņemot vērā 
pieredzi līdzīgās aktivitātēs. 

Izglītības un zinātnes ministrijas pārstāve ierosina papildināt konkursa nolikumu: 

1. Papildināt nolikuma 3.nodaļu prasības pieteikumu iesniedzējiem ar prasību: 

3.1.3. Pieteikuma iesniedzējs ir:  
3.1.3.1. reģistrēta izglītības iestāde vai  

3.1.3.2. valodas programmu īstenošanai 
saņēmis licenci pašvaldībā.  

3.2.3. Aizpildīta pieteikuma veidlapa  atbil-
stoši šā nolikuma 1.pielikumam.  

  
Pieteikumam pievieno dokumentāciju par 
šīs informācijas atbilstību (apliecinājums, li-
cence).   
Ja projekta pieteikuma iesniegšanas dienā 
Pieteikuma iesniedzēja rīcībā vēl nav nepie-
ciešamās dokumentācijas, kas apliecina 
3.1.3.punkta prasības, to iesniedz pirms lī-
guma slēgšanas par projekta īstenošanu. 

 

2. 6.4.1.punkts papildināts ar nosacījumu, ka vērtēšanas komisija pie atbilstības izvērtē, 
vai izmantotās mācību metodes ir piemērotas noteiktajai mērķa grupai. Atbilstoši arī ir 
papildināta projekta pieteikuma veidlapa ar B.3. sadaļu, kurā projekta iesniedzējs norāda 
nepieciešamo informāciju par mācību metodēm. 

Nolēma vienbalsīgi (7 balsis “Par”: A.Bērziņš, I.Parādnieks, E.Balševics, G.Eglītis, 
I.Kronberga, I.Saleniece, I.Bergmane) apstiprināt programmas “Latviešu valodas mācības 
Ukrainas civiliedzīvotājiem” konkursa nolikumu ar pielikumiem un vērtēšanas komisijas 
nolikumu ar ieteiktajiem papildinājumiem. 
 

3. Par grozījumiem Latvijas valsts budžeta finansētās programmas “Līdzfinansējuma 
programma” konkursa nolikumā. 

Ziņo: Reinis Lasmanis 
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Nolēma vienbalsīgi (7 balsis “Par”: A.Bērziņš, I.Parādnieks, E.Balševics, G.Eglītis, 
I.Kronberga, I.Saleniece, I.Bergmane) apstiprināt grozījumus Latvijas valsts budžeta 
finansētās programmas “Līdzfinansējuma programma” konkursa nolikumā. 

 

4. Par Latvijas valsts budžeta finansētās programmas “Ģimenei draudzīga pašvaldība” atklāta 
projektu pieteikumu konkursa nevaldības organizācijām “Ģimenei draudzīgas vides 
veidošana” konkursa rezultātiem. 

Ziņo: Reinis Lasmanis  

I.Parādnieks informē, ka kritēriji par papildu finansējuma sadali izdiskutēti sadarbības 
platformā Demogrāfisko lietu centrs un Labklājības ministrijā. 

I.Bergmane norāda, ka šāda papildu finansējuma sadales prakse neatbilst labai pārvaldībai un 
tiesiskās paļāvības principiem. Konkrēts fokuss būtu jāparedz iepriekš konkursa nolikumā. 

S.Barone – Upeniece skaidro, ka papildus piešķirtā finansējuma izlietojumu ir noteicis 
Ministru kabinets ar rīkojumu nosakot kritērijus. Par šo projektu apstiprināšanu nav lēmusi 
vērtēšanas komisija, bet finansējums piešķirts ar Ministru kabineta noteiktiem kritērijiem. 
Atbilstoši tam arī sarindoti apstiprināmie projekti. 
 
R.Lasmanis norāda, ka iepriekš sekretariāts nav saskāries ar šādu finansējuma sadalījuma 
formu un turpmāk noteikti jāpieturas pie prakses, ka finansējuma sadales principi tiek atrunāti 
precīzi konkursa nolikumā. Šobrīd šinī jautājumā jāstrādā ar Ministru kabineta definētiem 
kritērijiem, kurus ņemot vērā apstiprināšanai atlasīti attiecīgie projekti. 
 
Diskusija par to, vai juridiski Padome ir tiesīga lemt par šādu finansējuma sadali. 
 
I.Parādnieks ierosina par šo jautājumu lemt elektroniski rakstiskajā procedūrā, lai to iespējams 
izdarīt arī Padomes locekļiem, kuri nepiedalās sēdē. 
 
I. Kronberga norāda, ka katram ir tiesības uz viedokli, un lai mazinātu bažas par finansējuma 
piešķīrumu, elektroniski rakstiskā procedūra būtu veids, kā padziļināti iepazīties ar 
dokumentiem un ļaut izteikt viedokli visiem padomes locekļiem, lemjot par šo jautājumu. 
 
A.Bērziņš lūdz precizēt, vai biedrības “Saules atslēdziņa” iesniegtais pieteikums nav 
noraidāms, jo publiski pieejamā informācija liecina, ka biedrībai uzsākts likvidācijas process. 
 
Ņemot vērā starp Padomes locekļiem pastāvošās viedokļu atšķirības par izskatāmo jautājumu, 
kā arī Izglītības un zinātnes ministrijas pārstāves sniegto informāciju par atturēšanos 
balsojumā, jo pietrūkst visas nepieciešamās informācijas, lai pieņemtu izsvērtu lēmumu, lai 
Padomes locekļiem būtu iespēja padziļināti iepazīties ar dokumentiem un visiem padomes 
locekļiem būtu iespējas izteikt viedokli, lemjot par šo jautājumu, Padome nolemj atlikt 
jautājuma izskatīšanu un jautājuma izskatīšanai uzdot sekretariātam organizēt elektroniski 
rakstisko procedūru. 
 
5. Dažādi 

Par Administratīvās apgabaltiesas 2021.gada 8.aprīļa spriedumu lietā ar pieteicēju 
SIA “Media Nams Vesti”. 

Ziņo: Sandra Veide 

Uzklausot ziņojumu par Administratīvās apgabaltiesas pieņemto Fondam nelabvēlīgo 
spriedumu, Padome piekrīt, ka spriedums ir jāpārsūdz. 
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Sēde beidzas 10:40 

 

Sabiedrības integrācijas fonda Padomes priekšsēdētāja vietnieks 
Biedrības "Latvijas Samariešu apvienība" direktors    A. Bērziņš 
 
 
Protokolēja         A. Kalēja 
 


